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Měsíčník Obecního úřadu Chbany 

MMEEZZIINNÁÁRROODDNNÍÍ   DDEENN  ŽŽEENN   

MDŽ býv{ někdy uv{děn jako socialistický sv{tek a tudíž zatracov{n. Vůbec se však nejed-

n{ o nějaký sv{tek uměle vyrobený minulým režimem, ale o mezin{rod-

ně uzn{vaný den stanovený k výročí st{vky newyorských švadlen v roce 

1909. Od roku 1911, kdy byl poprvé slaven v Německu a jiných zemích, 

usiloval o volební pr{vo žen, od roku 1975 pak je připomín{n jako den 

mezin{rodní solidarity žen za rovnopr{vnost, spravedlnost, mír a roz-

voj.  

Když nech{me stranou politiku, tak je to den, kdy by n{m muži měli 

d{t „jasně“ najevo, že si n{s cení a že n{s mají r{di. Za to všechno, co 

pro ně děl{me. Protože je samotné by to nenapadlo. Star{me se o ně, vaříme, pereme, ošetřujeme 

je v nemoci a trpělivě poslouch{me jejich n{řky. Rodíme a vychov{v{me děti. Tak proč bychom 

neměly být oslavov{ny? Až toto všechno dok{žou muži, tak jim také jeden den věnujeme.  

A proto jsme r{dy, že v naší obci se oslava MDŽ nepřerušila, tak jako jinde, kde se k této 

tradici po letech vrací. Zveme tedy všechny ženy – důchodkyně ve středu 10. března na tradiční 

posezení. Zpříjemníme si odpoledne vystoupením dětí ze z{kladní a mateřské školy, poslechem 

hudby a malým občerstvením, včetně přívlastkového vína z Jižní Moravy. A ty, které chtějí 

shodit přebytečn{ kila, mohou se o to pokusit při tanci. Využijte autobusové spojení Kadaň – 

Žatec, zpět budete rozvezeni.                                                                                 (ženy z redakce) 

                                                                                         

VVÝÝTTAAHH  ZZ  3322..   ZZAASSEEDDÁÁNNÍÍ   ZZAASSTTUUPPIITTEELLSSTTVVAA  OOBBCCEE   
Jednání se konalo 17. února, zúčastnilo se 

jej 9 členů zastupitelstva a 6 hostů.  
Hlavním bodem programu bylo hospoda-

ření obce za rok 2009. Příjmy obce za toto 
období byly ve výši 13 320 270 Kč  
(117,24 % plnění rozpočtu) a výdaje ve výši 
13 315 860 Kč (104,45 %). Konečný zůstatek 

finančních prostředků obce na účtech byl ke 
31.12.2009 ve výši 2 401 878,17 Kč. Starosta 
uvedl, ţe hospodaření obce je bez problémů 
s dobrým výsledkem i přes krizi, která je 
v republice. Obec nemá ţádný úvěr (krom za-
jištěného revolvingu), tudíţ dluhová sluţba je 
minimální.  
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Zastupitelé byli seznámeni s inventariza-
cemi majetku. Obec spravuje majetek  
v trţní hodnotě cca několika stovek miliónů, 
v inventarizaci je uveden v ceně, ve které byl 
pořízen.  

Byly projednávány záměry a prodeje po-
zemků v k. ú. Chbany, Soběsuky, Vadkovice a 
Poláky.  

Hospodaření Základní školy a Mateřské 
školy ve Chbanech za rok 2009 bylo ziskové. 
Náklady činily 4 644 734,55 Kč a výnosy 

4 658 073,56 Kč, tudíţ úspora z hlavní a do-
plňkové činnosti byla ve výši 13 339,01 Kč.  

Přítomní se seznámili se skutečností vývo-
je vymáhání dluhů za odpady a psy na základě 
platebních výměrů. Pokud občan nezaplatí 
uvedený poplatek, je mu vystaven platební 
výměr. Pokud ani ten nezaplatí, zjišťuje obec, 
jestli uvedený má konto, na který mu poté 
podá exekuci. Pokud tímto způsobem není 
poplatek vymoţen, předá se platební výměr 
k vymáhání exekučně soukromým exekuto-
rem.

PPOODDĚĚKKOOVVÁÁNNÍÍ   SSPPOONNZZOORRŮŮMM   
Ples, který proběhl 15. Února, se skutečně 

vydařil. Přispěla k tomu i bohatá tombola, na 
kterou přispěli sponzoři, kterým bychom 
chtěli touto cestou poděkovat. 

Jsou to: Severočeské pískovny a štěrkov-
ny, s.r.o.; Mydlářka a.s. Benešov; ISLA, Ka-
daň, pí Slámová; Elektrosluţby Míchal, Ka-
daň; POL-AGRO Poláky; Otherm s.r.o.; P+P 
COM Kadaň; Kuţelová Stanislava, Kadaň; Jiří 

Hoření, Chbany; Antonín Ilčík, Chbany; Mo-
torest u Fuksů, Chbany; Ţatecký pivovar, 
spol. s r.o.; Ing. Kollmann Marcel, Vikletice; 
Čurdová Alena, Kadeřnictví Chbany; Země-
dělská V.O.S., pan Kudrnáč; JAFRA – cosme-
tics, Ing. Ivana Duchoňová; STIHL, Hubert 
Mlejnek, Chomutov; TOP-SVAR s.r.o.; Vlas-
timil Frieb, Rakovník. 

 

OOBBEECC  ––   PPLLÁÁTTCCEE  DDPPHH  
Upozorňujeme, ţe k účinnosti od 1. 1. 

2010 se Obec Chbany stala plátcem DPH a 
v souvislosti s tím, se veškeré platby např. za 
pronájem sálu , provedení různých prací (se-

kání křovinořezem apod.), kopírování, faxo-
vání, prodej pohledů, atd. navyšují o 20%. 
DPH se netýká místních poplatků (poplatky 
za odpady, psy). 

BBIIOOPPLLYYNNOOVVÁÁ   SSTTAANNIICCEE   
Na úřední desce Obce Chbany jakoţ i na 

webových stránkách naší obce je závěr Kraj-
ského úřadu Ústeckého kraje o zjišťovacím 
řízení záměru „Bioplynové stanice Chbany“  
o posuzování vlivů na ţivotní prostředí dle 
zákona č. 100/2001 Sb. 

Na základě zjišťovacího řízení provede-
ného podle § 7 zákona došel příslušný orgán 
k závěru, ţe záměr „Bioplynová stanice 
Chbany“ nemá významný vliv na ţivotní pro-
středí, a proto nebude posuzován podle záko-
na č. 100/2001 Sb. o posuzování vlivů na ţi-
votní prostředí, ve znění pozdějších předpisů. 

SSBBĚĚRRNNÁÁ   NNEEDDĚĚLLEE   
V neděli 14. 3. 2010 můţete jako kaţdý 

rok vystavit nepotřebný velkoobjemový (ná-
bytek, atd.) a nebezpečný (televize, lednice) 
odpad před své domy, bytové jednotky. Opět 

tak doporučujeme provést aţ v podvečer 
z důvodu vyloučení rozebírání, např. u lednic. 
Odvoz bude zajištěn v pondělních dopoled-
ních hodinách. 
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RROOZZHHOOVVOORR   
Jedním z vystoupení na plese, který se uskutečnil 15. února, byla ohnivá show. Účinkovala zde 

Veronika Kříţová (vnučka manţelů Pokorných), která do nedávné doby bydlela ve Chbanech. 
Poloţili jsme jí několik otázek: 

 

Jak ses k vystoupení v ohnivé show dostala? 

Dalo by se říct, že ohnivá show u mě vždy nebyla ohnivá. Už od dětství hraji 
divadlo, a od divadla byl pak malý krůček k žonglování a od žonglování pak 
ještě menší krůček k tomu, abych poi (žonglovací náčiní, které má stejné principy 
točení jako ohnivé řetězy) vyměnila za ohnivé řetězy, se kterými jsem začínala. A 
vlastně by se dalo říct, že s nimi ještě stále začínám. Můj první opravdu bližší 
kontakt s ohněm nastal teprve loni v prosinci, kdy jsem byla více méně donucena 
mým kamarádem Filipem, se kterým s ohnivou show vystupujeme, k tomu, abych 
našla odvahu točit kolem sebe s dvěma zapálenými koulemi. Filip se ohnivým 
uměním zabýval nepoměrně déle a sháněl do svého vystoupení asistentku, a když 
si uvědomil, že jsem kdysi u divadla točila s poi, zatlačil na mě, a po hodinách 
přemlouvání jsem byla nejen asistentka, ale i aktérka.   
 

Jak dlouho ses to učila? 
Jak už jsem říkala, základní otáčení a pár základních triků s řetězem jsem se naučila u divadla. To mi mohlo 

trvat tak půl roku. Následovala dlouhá pauza a teď už přes rok trénujeme s ohnivou show. Postupně jsme přibírali 
nové žongléry a rozšiřovali druhy náčiní, které při vystoupení používáme. Zhruba před půl rokem jsem začala 
trénovat s ohnivou tyčí a před dvěma týdny s ohnivými vějíři. Je stále spoustu věcí, které neumím, a spoustu dalších 
věcí, které bych potřebovala zdokonalit. Navíc si každý žonglér vymýšlí své vlastní nové triky, takže je to takové 
celoživotní učení, pokud chce v tom být někdo opravdu dobrý.  
 

Jak je to náročné fyzicky? 
Nejnáročnější je podle mě počáteční ovládnutí strachu z popálení. 

Jakmile tohle dostanete pod kontrolu, hned se s ohněm točí lépe. Já 
jsem strašný strašpytel, takže je pro mě uvedení nového triku do 
hořlavé praxe vždy spíše psychicky, než fyzicky náročné. Často tak 
pak ze strachu udělám spoustu chyb, které dokážou zabolet. 
Nejnáročnější a většinou také nejbolestivější jsou vždy začátky 
nácviku, postupně přes nekovové tréninkové náčiní přecházíme ke 
kovovému, které nakonec zapalujeme. Než se vám trik povede 
několikrát za sebou, jste často samá modřina, odřenina a mozol. 
Popálenin naštěstí už tolik nebývá, z části díky pudu sebezáchovy a 
z části díky předchozímu tréninku. 

 

Jak často a dlouho trénuješ? 
Já osobně tak jednou do týdne a pokaždé různě dlouhou dobu 

podle toho, jak rychle mě začnou nové triky bolet. Motivace do 
nacvičování nového triku rychle mizí, když už se půl hodiny mlátíte 
poi do těla a hlavy, a nový trik stále ne a ne zvládnout. Jako skupina 
se dohromady díky různé pracovní, či studijní zaneprázdněnosti 
scházíme poměrně obtížně, ale snažíme se spolu trénovat alespoň tak 
jednou za dva týdny, a pak před jednotlivými vystoupeními.  
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Nebojíš se, že se při tom zraníš, popálíš? Už se ti stal nějaký úraz? Nebojí se o tebe rodina? 

Při vystoupení se obvykle strachuji o to, abychom něco nepokazili a aby se to divákům líbilo, takže na strach 
z popálení už mi ani nezbývá prostor. Čím déle točím, tím menší mám z toho, že chytnu, strach. Postupně zjistíte, co 
si s ohněm můžete a nemůžete dovolit. Navíc není pravidlem, že při každém škrtnutí vzplanete a popálíte se. 
Avšak i to se může stát. Jednou jsem se při vystoupení praštila do stehna a chytly na mě šaty, naštěstí léta praxe 
sfoukávání svíček na narozeninovém dortu se mi vyplatily, takže jsem se nijak výrazně nepopálila. A na konci mi 
bylo spíš do smíchu, než do pláče. Mamka ví, že si nebudu troufat na něco, na co nemám, takže se o mě moc 
strachovat nemusí. Ví, že já jsem, díky své „šikovnosti“ schopná si více ublížit při běžném dni, než při vystoupení, 
kdy si snažím dávat pozor.  

 
Kde všude a jak často vystupujete? 

Nejčastěji vystupujeme na maturitních plesech. Ať už jako doprovodný program, nebo půlnoční překvapení. 
Během léta je nás pak možné vidět točit s ohněm například na Plese upírů, který se koná v červnu na Červeném 
hrádku. Nebráníme se ale žádné příležitosti si zatočit, takže když se pořádá nějaké posezení s přáteli, nehoří často 
jen uhlíky na grilu.  

  
Zúčastňujete se nějakých festivalů nebo soutěží? Vystupujete i v zahraničí? 

Žádného festivalu ani soutěže jsme se ještě nezúčastnili. Nejsem si ani jistá, jestli se vůbec nějaká soutěž ve fire 
show pořádá. Většina žonglérů nemá potřebu se v něčem porovnávat, ale spíše se rádi podělí o své zkušenosti. 
Vzniká tak spousta workshopů, kde se můžete naučit něco nového. V zahraničí jsme se ještě neprosadili, je to 
hodně o kontaktech, které prozatím nemáme. Nefungujeme dohromady dlouho, takže na nějakém větším postupu a 
slávě musíme ještě zapracovat. 

 

Jak velký je váš tým? Čím jsou ostatní lidé v týmu v normálním životě a jak jste se dali 
dohromady? 

V týmu se lidé často střídají, zejména kvůli těžké domluvě s Filipem. Obvykle vystupujeme tak ve třech lidech, 
ale celkem je nás pět. Většina z nás stále studuje nějakou školu, ať střední, nebo vysokou. Celý tým vznikl z našich 
jednotlivých, nebo společných přátel, kteří se nezávisle na nás zajímali nebo začali zajímat o ohnivé žonglování.  
 
Kdo vymýšlí choreografii a navrhuje hudbu? Kdo navrhuje kostýmy? 

Velkou část choreografie si vždy prosadím já, ale snažíme se, aby to byla týmová práce. Hudbu vybíráme vždy 
dohromady a upravujeme a stříháme si ji podle potřeb aktuálního vystoupení. Kostýmy má na svědomí kamarádka 
Líza, která s námi také vystupuje.   
 
Jak často obměňujete vystoupení, máte několik různých vystoupení nebo jedno, které stále 
vylepšujete? 

Záleží velmi na požadavcích pořádajících, kteří si nás na určitou akci pozvali. Jak dlouhé vystoupení očekávají, 
kolik účinkujících, jestli mají zájem o klasickou ohnivou show, nebo o UV show. Vystoupení díky tomu měníme 
velmi často. Do jisté míry pak vždy funguje také improvizace.  
 
Jak finančně náročný je materiál? 

Pokud bychom si chtěli kupovat profesionální náčiní, tak pak je hlavně počáteční investice poměrně vysoká. 
Ceny se pohybují od jednoho do pěti tisíc za jedno náčiní. My si proto většinu svých ohnivých hraček vyrábíme sami. 
Nejdražším materiálem pro výrobu je kevlarová tkanina, která se používá na hořáky. Cena kevlaru se pohybuje od 
150 do 700 korun, záleží, jestli chcete použít na výrobu kevlarové lano, nebo se spokojíte s kevlarovou páskou. 
Výhodou kevlaru je, že je nehořlavý, a tak vydrží velké množství napuštění a zapálení. Časem je potřeba kevlarový 
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hořák vyměnit, ale pokud ohnivé nářadí nezapalujete příliš často a necháváte hořáky vždy vyhořet, vydrží i několik 
let. Kromě kevlaru lze použít džínovinu, ta však shoří nesrovnatelně rychleji. Hořák vytvořený z džínoviny vydrží 
tak maximálně tři vystoupení. Pokud máte náčiní, je pak už jen otázkou investice lampový olej, či líh potřebný 
k zapálení.   
 
Co v současné době děláš? 

Momentálně již druhým rokem studuji na Univerzitě Jana Evangelisty Purkyně v Ústí nad Labem 
magisterský obor Učitelství pro 1. stupeň základních škol a anglický jazyk.  
 
Jak dlouho už nebydlíš ve Chbanech? 

Ve Chbanech nebydlím od svých patnácti let. Trávila jsem zde převážně dětství. S nástupem do školy se pak 
většina mých aktivit začala přesouvat do Chomutova a po rozvodu rodičů jsem se tam přesunula i já. 
 
Bydlíš v Chomutově, teď studuješ v Ústí nad Labem. Jaký je rozdíl v bydlení ve větším 
městě a na vesnici? 

Největší rozdíl já osobně spatřuji v tom, že ve městě máte větší výběr možností. Od toho, kde nakoupíte až po 
to, kam se večer půjdete pobavit. Na druhou stranu zas za život ve městě platíte hlukem, který je všude okolo. Život 
na vesnici je mnohem klidnější. Osobně se mi prozatím více líbí ve městě. Mám ráda, když je kolem mě živo, a tak 
mi oproti klidné vesnici trochu hektické město vyhovuje.   
 
Liší se lidé ve městě a na vesnici? 

Podle mě se liší hlavně přístup lidí k sobě navzájem. Ve městě, obzvláště v trochu větším městě, máte pocit 
anonymity. Na vesnici se většinou znají všichni obyvatelé velmi dobře. Většinou z první ruky víte, kdo má v rodině 
nový přírůstek, kdo si pořídil nové auto, komu včera manželka nafackovala za to, že přišel pozdě z hospody… 
Víte, ke komu si můžete přijít půjčit radlici a kdo vám bude umět pomoci se zabíjačkou. Když vám dojdou vajíčka, 
můžete zaklepat u sousedů a pravděpodobnost, že vám je půjčí, je mnohem větší než ve městě.      
 
Chtěla bys v budoucnu bydlet na venkově? 

Prozatím si neumím představit, že bych se měla vrátit na vesnici, ale kdo ví, jestli na stará kolena nezatoužím 
po troše klidu. 
 
Dnes slyšíme, že mladí lidé se na vesnici nudí. Co by se podle Tebe dalo udělat pro 
kvalitnější život mladých lidí? 

Pamatuji si, že já osobně jsem postrádala nějakou možnost zájmového vyžití. Pokud jsem nechtěla zůstávat 
v Chomutově a navštěvovat například taneční hodiny tam, neměla jsem na vesnici jinou možnost, než se to doma 
naučit sama. A to zdaleka nebylo tak zábavné. Otázkou je, zda je realizovatelné zavést takový kroužek, o který 
by mělo zájem dostatek lidí.    
 
Čemu se věnuješ ve svém volném čase? 

Jsem hodně kulturní člověk, takže kromě fire show ve svém volném čase ještě hraji divadlo a fotím. Jako 
herečka jsem zapojena do Německo-polsko-českého divadelního projektu, se kterým už pět let trénuji a vystupuji po 
Evropě. Nedostatek adrenalinu mezi ohnivými vystoupeními pak doplňuji při horolezectví, ke kterému jsem se 
dostala na vysoké.  
 
Jakou máš představu o svém budoucím povolání? 

Ale jestli budu pokračovat v máminých šlépějích jako učitelka…bůh ví. Ráda si nechávám otevřené možnosti. 
Děkujeme za rozhovor 
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Takto se bavili v Polákách na maškarním plese, který proběhl v pátek 20. února: 

 
 
A takto ve Chbanech na obecním plese: 
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„„SSOOUUDDCCEE  ZZ  LLIIDDUU““     
Toto oslovení se jiţ nepouţívá, nyní jsou 

to přísedící. Od dubna by tuto funkci měli vy-
konávat nově zvolení přísedící. Volí je zastu-
pitelstvo obce a můţe ji vykonávat občan ČR, 
který je způsobilý k právním úkonům, bezú-
honný a jestliţe jeho zkušenosti a morální 
vlastnosti dávají záruku, ţe bude svou funkci 
řádně zastávat. V den ustanovení do funkce 

by měl dosáhnout věku nejméně 30 let, musí 
souhlasit se svým ustanovením za přísedícího 
a s přidělením určitému soudu. Je to veřejná 
funkce a zasedání je zhruba 20krát do roka. 
Zájemci, kteří by měli zájem o tuto funkci, 
nechť se co nejdříve přihlásí na obecním úřa-
dě.

UUPPOOZZOORRNNĚĚNNÍÍ  
Zima končí, sníh se ztrácí, a proto ţádáme 

občany, aby neparkovali na trávnících. Mohou 
tak napáchat škody, hlavně nyní, kdy se kola 

boří do měkkého terénu. V opačném případě 
budou pokutovány Policií ČR. 

PPRROODDEEJJ  PPOOZZEEMMKKŮŮ   
Na přání Severočeských dolů a.s., jeţ jsou 

významnými sponzory Obce Chbany, zveřej-
ňujeme nabídku prodeje pozemků tohoto 
subjektu. V našem správním území se jedná  
o p.p.č. 53/22 o výměře 88 169 m² (orná pů-
da) v k.ú. Roztyly. Další pozemky jsou v k.ú. 

Čínov a Nové Sedlo. Celková plocha všech 
nabízených pozemků je 529 952 m² při dodr-
ţení minimální nabídnuté ceny ve výši 
13 721 000 Kč. Bliţší podrobnosti na OÚ 
eventuelně na úřední desce. 

 

PPRRAANNOOSSTTIIKKYY   
1.3. Svatá Eudoxie psa aţ po uši zavěje. 
6.3. Na svatého Bedřicha slunko teplem zadý-
chá. 

12.3. Na sv. Řehoře čáp letí od moře, ţába 
hubu otevře, líný sedlák, který neoře. 
19.3. Sv. Josef s tváří milou končí zimu plnou. 

 

  Toto nejsou obrázky z Laponska, ale z letošní zimy ve Chbanech.
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PPAAMMĚĚTTNNÍÍ   KKNNIIHHAA  ČČEESSKKÉÉ   ŠŠKKOOLLYY  OOBBEECCNNÉÉ   VVEE  VVIIKKLLEETTIICCÍÍCCHH  

Školní rok 1928/29 
Učitelský sbor na škole obecné zůstal nezměněn po celý školní rok. Pan Václav Tangl uzdraviv 

se po těţké nemoci počal opět na škole vikletické vyučovati náboţenství. 
Národní Jednota Severočeská spolu se správou školy pořádala tento rok vánoční nadílku jako 

roky minulé a ošaceno bylo celkem 30 dětí školních i mateřské školy. Zbytek nadílky byl rozdán 
potřebným dětem ve školním roce. 

Dělnictvo zemědělské se stále mění, coţ má vliv na prospěch ţactva, který přes to jevil se dob-
rým. Práce učitele jest tím ovšem, velmi ztíţena, neboť během roku se všechno ţactvo dokonce i 
dvakráte vymění. 

V zimních měsících byla vydávána ţákům teplá polévka, celkem po 3 měsíce. Ţiveno bylo 25 
ţáků. 

V roce minulém bylo v kronice opomenuto zaznamenati velký úspěch české menšiny, která 
poprvé vedením správce školy Lad. Strycha šla samostatně do voleb obecních a osadních. 

Při volbě objevil se neočekávaný úspěch, neboť česká menšina obdrţela 3 mandáty z 15 moţ-
ných mandátů, tudíţ dostalo se v obcích Vadkovice, Vikletice, Soběsuky české menšině 20% za-
stoupení, čímţ zejména moţno klasifikovati dobrý vliv školy ve smíšeném území.  

Tak získalo se opět poprvé po 300 letech české zastoupení v těchto obcích. Do prvého českého 
zastoupení byli zvoleni: a) do obecního zastupitelstva p. Fr. Kadeřávek, statkář a nájemce dvora 
Vikletice; p. Fr. Šulc, pensista, Soběsuky; p. Josef Pásl, dělník, Soběsuky; b) do osad Soběsuky: Pösl 
Jos.; Vikletice: Fr. Kadeřávek; Vadkovice: Václav Čermák, domkář a dělník. 

Agitaci volební prováděl L. Strych, který osobně všechno voličstvo české a Čechům nakloněné 
poučil o tom, co jest jejich povinností. 

Teprve dnes jsme v pravdě rovnoprávni s Němci, kteří nám dokonce před volbami odváţili se 
vyčítati to, ţe prý česká škola zde nemá místa, neboť prý zde Čechů není, nýbrţ samí Němci. Bo-
hudík ukázalo se, jak se mýlil, zvláště jak se mýlil jejich předák p. Guschl (Kuţel), který se nejvíce 
proti Čechům při volbách exponoval a který přišel do Vikletic dle ústního vypravování samých 
Němců, neuměje ani slovo německy, od Loun. Dnes ovšem jest velkým Němcem.  

28. říjen 1928 oslaven byl přednáškou ţactvu i dospělým. 
Všechno ţactvo bylo členy Čsl. Červeného Kříţe a odebíralo časopisy „Lípu a Radost“.  
Dětský den v Ţatci letošního roku pořádán nebyl. 
Knihovna učitelská čítá 163 svazky, ţákovská 132 svazků. Knihovna veřejná 86 svazků.  
Prospěch ţactva jevil se dobrým, chování ţactva bylo chvalitebné. 
Dne 26. září navštívil naši školu p. okres. školní inspektor Karel Polánek a shledal vše 

v pořádku.  
Školní rok ukončen 28. června 1929, přednáškou – správce školy, recitacemi ţáků a zapěním 

státních hymen. Poté rozdány vysvědčení. 
Poněvadţ správce školy ţádal z důvodů rodinných o přeloţení do Šir. Třebčic, v čemţ mu bylo 

vyhověno, odchází dne 31. srpna na nové působiště a předává správu školy p. Boţetěchu Fuxovi, 
jemuţ přeje v práci národní mnoho zdaru.  

Na počátku školního roku – 13 hochů, 16 dívek, na konci školního roku 1928/29 – 13 hochů, 
17 dívek.  
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PPŘŘÍÍSSPPĚĚVVEEKK   PPOOLLIICCIIEE   ČČRR     RRAADDOONNIICCEE  
V teritoriu OO PČR Radonice došlo v měsíci lednu ke spáchání 6 trestných činů, z toho k jed-

nomu na Chbansku a dále došlo ke spáchání 9 přestupků, a i v tomto případě byl jeden přestupek 
spáchán na Chbansku.  

„Radonická svodka“: 
1) Podezřelý L.V. ze Chban řídil v obci Chbany osobní motorové vozidlo zn. Škoda Felicia, ač-

koliv mu byl  Okresním soudem v Chomutově uloţen zákaz řízení na dobu 24 měsíců do 31.3.2011 
(trestný čin). 

2) Podezřelý M. O. z Vitčic řídil u obce Poláky motocykl zn. Yamaha, na kterém nebyla umís-
těna tabulka s registrační značkou, řidič dále nepředloţil osvědčení o registraci vozidla a doklad 
prokazující pojištění odpovědnosti za škodu způsobenou provozem vozidla (přestupek). 

 I kdyţ se ve druhém  případě jedná „jen“ o přestupek tak je moţno si všimnout sankce, která 
z uvedeného jednání podezřelého plyne: pokuta od 5000 Kč do 10 000 Kč a zákaz činnosti (rozumí 
se zákaz řízení jakýchkoliv motorových vozidel) od šesti měsíců do jednoho roku. 

3) Podezřelý M. H. v obci Radonice jel na jízdním kole, přestoţe poţil alkoholické nápoje a pří-
strojem Dräger byla u něj naměřena hodnota 1,93 promile alkoholu (přestupek). 

4) Podezřelý V. L. v obci Radonice jel na jízdním kole, přestoţe před jízdou poţil alkoholické 
nápoje, kdy mu přístrojem Dräger byla naměřena hodnota alkoholu v dechu 1,17 promile (přestu-
pek). 

 Třetí a čtvrtý případ není z regionu Chbanska, ale tento příspěvek přikládáme záměrně, aby 
si občané uvědomili, ţe i jízda na jízdním kole (jízdní kolo = vozidlo) pod vlivem alkoholu nebo po 
uţití jiné návykové látky je rovněţ postiţitelná. Výše uvedení podezřelí se v tomto případě dopustili 
přestupku a ve správním řízení jim byla uloţena pokuta ve výši 26 000 Kč. 

 V poslední části Policie ČR Radonice sděluje občanům, ţe vzhledem ke krádeţím, ke kterým 
dochází v pískovně v Soběsukách a to zejména kabelů poblíţ pásových dopravníků, bude a 
v současné době jiţ je prováděno monitorování celého areálu pískovny.   

 
 
 Územně odpovědným policistou pro Chbansko je prap. Jan Kubica a v případě potřeby mo-

hou občané policistu kontaktovat na tel. čísle 474398025, 721637874 nebo emailem: cvoop-
ra@mvcr.cz. 

        prap. Pavel Budák 
        OO PČR Radonice 

 
 
 
 
 

Citát : 

„Muži, kteří posuzují ženu, zapomínají, jak je těžké jí být.“  
Sandová, George 
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Stránka naší školy 
 

   V úterý 9. února 2010 proběhl zápis dětí do první třídy Základní školy ve 

Chbanech. 

   K zápisu se dostavilo 6 dětí. Jmenovitě Marie Cerovská, Natálie Kováčová, 

Kateřina Marečková, Pavel Petržílek, Lenka Picková a Tereza Szabóová. Dvěma 

dětem byl doporučen odklad školní docházky, takže v září zasednou do škol-

ních lavic zřejmě čtyři prvňáci. 

 

  

 

Masopust v mateřské škole a ve škol-

ní družině. 

  Děti v mateřské škole se celý tento 

týden připravovaly na karneval, který vy-

pukl ve čtvrtek. Děti společně se svými 

učitelkami zdobily perníčky, vyráběly 

masky, hudební nástroje, jitrnice a kolá-

če. 

  Také ve školní družině se děti připra-

vovaly na karneval. Ve čtvrtek odpoledne 

měly v tělocvičně karnevalovou diskotéku. 
 

 


